
J A R O M I R O V I  D O L A N S K É M U

Bratislava 15. marca 1948

Milý pán minister!

Podlá finančného zákona Povereníctvo školstva a 
osvety môže povoliť bez súhlasu Ministerstva finan
cií na zariadenie škôl v každom jednotlivom prí
pade dotáciu do 50.000.— Kčs a na stavebné práce 
do 100.000.— Kčs.

V minulom roku Povereníctvo financií dostalo 
splnomocnenie od Ministerstva financií dávať súhlas 
na výdavky na zariadenie škôl do 250.000.— Kčs a 
na stavby škôl do 3,000.000.— Kčs. V tomto roku 
Povereníctvo financií takéto zmocnenie ešte nemá. 
Keby sa žiadosti o súhlas k spomenutým výdavkom 
posielali na Ministerstvo financií do Prahy — i keď 
ide o menšie sumy — znamenalo by to veľkú stratu 
času a uskutočňovanie stavieb a zariaďovanie škôl 
by zaviazlo.

Prosím Ta preto, aby si dal láskavé príkaz vydať 
Povereníctvu financií zmocnenie na povoľovanie vý
davkov pri zariaďovaní škôl nad 50.000 Kčs a pri 
stavbách škôl nad 100.000 Kčs — najlepšie v  tejže 
výške ako v uplynulom roku.

Je to také zjednodušenie administratívneho pokra
čovania, že uľahčí konsolidáciu o 100 %.

Porúčam sa Ti s úctou

Tvoj
L. Novomeský

Odpoveď J. Dolanského (charakt. pozri v I. zv. str. 251). 
15. III. sa „v  záujme urýchleného skonsolidovania škol

ských pomerov“ obrátil Novomeský aj na povereníka 
poľnohospodárstva M. Faltana:

„Výroba školského nábytku viazne pre nedostatok sto
lárskeho smrekového reziva. Považské strojárne, národ
ný podnik v Považskej Bystrici, ako aj iné väčšie i men
šie firmy oznamujú, že budú musieť zastaviť výrobu, ak
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v najkratšom čase nenastane náprava pri odpredaji sto
lárskeho smrekového reziva. Povereníctvo školstva a 
osvety osobnými i písomnými intervenciami už asi rok 
podniká kroky v záujme zaistenia výrobného materiálu 
(železa, dreva) na výrobu školského nábytku. Doteraz 
boli takéto intervencie dost úspešné a výroba školské
ho nábytku, berúc do úvahy terajšie mimoriadne po
mery, prebiehala dosť hladko. V poslednom čase do
chádzajú zamietavé alebo vyhýbavé odpovede.

Prosím Ta v záujme urýchleného skonsolidovania 
školských pomerov, aby si dal Ústrednému riaditelstvu 
štátnych lesov pokyny, aby objednávky stolárskeho re
ziva, najmä smrekového, potrebného na výrobu škol
ského nábytku boli v medziach možností priaznivo vy
bavované. Išlo by pri tom predovšetkým o firmu Po
važské strojárne, nár. podnik v Považskej Bystrici, kto
rá má zadanú výrobu školského zariadenia do výšky 
Kčs 50 000 000,—.“
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